
Hnutí STAN přestalo hájit zájmy regionu, ať už celostátně, tak i krajsky. Na spoustě témat jsme se 

začali rozcházet, a to nejen lidsky, především programově. Celostátně mohu uvést třeba zákon o 

krajském RUD, který našemu kraji ubere cca 500 mil. a který vůbec nezohlednil kritéria, která definují 

problémovost strukturálně postižených krajů (např počet soc vyloučených lokalit, nebo zvýšené 

náklady na zdravotnictví atp.). Podobným problémem je novela tzv. liniového zákona, který jde 

naprosto proti genetickému nastavení hnutí STAN. Týká se to u nás v kraji vrchnostensky nadiktované 

VRT skrz Zahradu Čech či silnici 1/13 v místě, odkud pocházím. Pak jsou krajské důvody, ať už rozporů 

v krajské organizaci - spolu se mnou odešly desítky lidí z minulé krajské kandidátky nebo kandidátek 

velkých měst z minulých komunálních voleb. Krajsky je to třeba o tématu lithia, kde jsem hájil v 

krajské pracovní skupině zájmy samospráv na rozumné podobě těžby a zpracování a 0 podporu 

projektu z Fondu spravedlivé transformace, kdežto někteří "vlivní" činovníci hnutí hájili pravý opak. 

Dal jsem dohromady skvělou partu lidí, částečně složenou z bývalých členů hnutí STAN, lidí, o které 

jsem se opíral při minulých krajských volbách, částečně z partnerských subjektů hnutí z minulých 

krajských voleb (SD-SN a USZ) a pak z nestraníků, skutečných osobností našeho kraje, právě třeba 

starostů kolem VRT, lithia, tématu omezení veřejné dopravy v kraji nebo lékařů, které štvou praktiky v 

Krajské zdravotní. Jsme parta dnes už přátel a kamarádů, kterým nevelí ani zdejší "mafie", ani pražské 

zájmy či sekretariáty. Chceme si založit vlastní subjekt, který tuto naši aktivitu odspoda, posílí směrem 

k budování silné severočeské regionální platformy. 


